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عمران خان در انتظار تفاهم ایران و عربستان
نخســت وزیر پاکســتان تاکیــد 
کرد کــه تفاهم ایران و عربســتان 
به سود کشــورش است. به گزارش 
ایســنا، عمران خان، نخســت وزیر 
پاکستان در گفت وگو با روسیا الیوم 
درخصــوص روابط تهــران و ریاض 
گفت: تفاهم میان ایران و عربستان 
به سود ما است و درگیری میان این 

دو کشور فاجعه ای برای ما و تمام جهان درحال توسعه است.
عمــران خان درخصوص طالبان نیز گفت که با توجه به اظهارات صادره از 
مقامات این گروه به نظر می رســد که طالبان تغییر کرده است.نخســت وزیر 
پاکســتان همچنین گفت: دولت پیشین افغانستان ،پاکستان را به حمایت از 

طالبان متهم کرد تا فساد خود را بپوشاند اما ادعاهای آن ها بی اساس است.

گفت و گوی بلینکن با وزیر خارجه جدید انگلیس 
درباره ایران

وزارت خارجه آمریکا در بیانیــه ای از گفت و گوی آنتونی بلینکن با وزیر 
امور خارجه جدید انگلیس درباره موضوعات مختلفی از جمله ایران خبر داد.

به گزارش ایســنا به نقل از پایــگاه اینترنتی وزارت امور خارجه آمریکا، ند 
پرایس ســخنگوی وزارت خارجــه آمریکا در بیانیه ای دربــاره گفت و گوی 
آنتونی بلینکن وزیر امور خارجه این کشــور و الیزابت تراس وزیر امور خارجه 
جدید انگلیس نوشــت: وزیر امور خارجه بلینکــن امروز با الیزابت تراس وزیر 
امــور خارجه انگلیس گفت و گو کرد. او انتصاب تراس به مقام وزارت خارجه 
را تبریــک گفته و بر اهمیت روابط دوجانبه آمریــکا و انگلیس در حمایت از 

دموکراسی، نظام قانون مند جهانی و جوامع باز سراسر جهان تاکید کردند. 
در ادامــه ایــن بیانیه آمده اســت: آن هــا همچنین دربــاره اولویت های 
مشترک سیاســت خارجی از جمله افغانســتان، جمهوری خلق چین، ایران 
 و همکاری چندجانبه بــرای مقابله با بحران تغییرات آب و هوایی گفت و گو

 کردند.

تاکید برلین و لندن بر از سرگیری مذاکرات وین
هایکــو ماس، وزیر امورخارجه آلمان با لیــز تراس، وزیر امورخارجه جدید 

انگلیس به صورت تلفنی گفت وگو کرد.
حســاب کاربری وزارت امورخارجه آلمان در توئیتر با انتشار پیامی ضمن 
اعلام این خبر نوشت: هایکو ماس تلفنی با لیز تراس وزیر خارجه جدید بریتانیا 
گفت وگو کرد. وی در این تماس تلفنی اظهار داشــت: ما به همکاری نزدیک 
آلمان -بریتانیا در حوزه امنیتی و سیاســت خارجی ادامه خواهیم داد. توافق 
کردیم که تســریع در از ســرگیری مذاکرات با ایــران درخصوص برجام یک 

ضرورت است.

رویداد

شرط ورود زائران ایرانی به عراق
وزیر کشــور عراق در بیانیه ای شرایط ورود زائران ایرانی به این کشور برای 

مشارکت در مراسم اربعین را اعلام کرد.
به گزارش ایســنا به نقل از ناس نیوز، عثمان الغانمی، وزیر کشور عراق در 
بخشنامه ای به سفیر و سرکنسول های عراق در جمهوری اسلامی ایران دستور 

صدور روادید زیارتی به منظور انجام زیارت اربعین حسینی را صادر کرد.
بر اســاس این بخشــنامه دارنده ویزا تنها از راه هوایی می تواند وارد عراق 

شود.
در این بخشنامه همچنین تاکید شده است که دارنده ویزا تنها یک بار می 
تواند وارد عراق شود و به مدت ۳۰ روز اقامت داشته باشد و اجازه ندارد که در 

این مدت با دستمزد و یا بدون دستمزد در جایی شاغل شود.

کنسولی

معاون سخنگوی وزارت امورخارجه آمریکا 
تاکید کرد که بازگشت متقابل به توافق هسته 
ای با ایران در راستای منافع ملی آمریکا است.
به گزارش ایســنا، »جالینــا پورتر« معاون 
امورخارجــه آمریــکا در  ســخنگوی وزارت 
نشســت خبری هفتگــی خود در پاســخ به 
سوالی درباره سخنرانی رئیس جمهوری ایران 
در مجمع عمومی ســازمان ملل و حضور وزیر 
امورخارجه ایران در این نشست گفت: در رابطه 
با منافعمان با ایــران باید بگویم که همچنان 
بازگشت متقابل )به برجام( در راستای منافع 
ملی مان اســت. همچنیــن بهترین گزینه در 
دســترس برای محدود کردن دوبــاره برنامه 
هسته ای ایران است. بنابر گزارش وب سایت 
وزارت امورخارجه آمریکا، پورتر در ادامه گفت 
که این کار، به علاوه فرصتی را برای رسیدگی 
به آنچــه فعالیت های بی ثبــات کننده ایران 

خواند، ایجاد می کند.
وی تصریــح کــرد: آنچه ما مــی خواهیم 
بازگشــت متقابل به برجام است. درباره برنامه 
دیدارهــا در طــول برگزاری نشســت مجمع 
عمومی سازمان ملل نیز باید بگویم که در حال 
حاضر نمی توانیم چیزی را از پیش اعلام کنیم.

احتمال دیدار بلینکن با امیرعبداللهیان
در همین حــال، »لیندا توماس گرینفیلد« 
نماینده آمریکا در ســازمان ملل متحد گفت: 
می خواهیم درباره مســایل برجام رو به جلو 
حرکت کنیم. نماینده آمریکا در سازمان ملل 

در جمع خبرنگاران این مطلب را در پاســخ به 
سوال خبرنگاری درباره احتمال دیدار آنتونی 
بلینکن وزیر خارجــه آمریکا با همتای جدید 

ایرانی خود بیان کرد.
گرینفیلد با بیان اینکه بلینکن در نیویورک 
دیدارهــای دو جانبــه ای دارد، افزود:ما هیچ 
برنامه مستقیمی برای دیدار دوجانبه در زمانی 
که آنها )هیــات ایران( در اینجــا )نیویورک( 

هســتند، نداریم اما این بدان معنا نیست که 
گفتگو با ایران را ارزشــمند ندانیم زیرا ما می 
خواهیم درباره مسایل برجام رو به جلو حرکت 
کنیم. نماینده آمریکا در ســازمان ملل اظهار 
داشت ما با ایرانی ها در وین در ارتباط هستیم 

و این بحث ها آنجا ادامه خواهد یافت.
از ســوی دیگر ، جن ســاکی در نشستی 
خبری در پاســخ به ســوال خبرنگاری درباره 

تغییر در تیم مذاکره کننده هســته ای ایران، 
اظهار داشت که  بایدن همچنان معتقد است 
دیپلماســی بهتریــن روش پیش رو اســت و 
بازگشــت به دوره ای  که در آن از قابلیت های 
هسته ای ایران آگاهی داشتیم و می توانستیم 
با شــرکای بین المللــی خــود در این مورد 

همکاری کنیم، بهترین گام است.
سخنگوی کاخ سفید در عین حال گفت که 

این امر به عهده وزارت خارجه است تا آنچه را 
از طریق دیپلماســی امکان پذیر است، تعیین 

کند.
ند پرایس سخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
نیز در پاسخ به سوالی درباره تغییر تیم مذاکره 
کننــده ایران گفت: اینکه ایــران بخواهد چه 
کســی را به  عنوان نماینده خود انتخاب کند، 

به خود دولت ایران بستگی دارد.
وی افزود: سیاســت مــا در قبــال ایران 
بــرای پیشــبرد منافع مــان صــرف نظر از 
 اینکه چه کســی چه ســمتی دارد، طراحی
 شده است. جو بایدن رئیس جمهوری آمریکا 
که از زمان روی کار آمدنش وعده بازگشــت 
بــه تعهدات برجامی را داده و به رغم برگزاری 
شــش دور مذاکرات وین، وعده خود را هنوز 

عملی نکرده است.
آیــت الله ســید ابراهیم رئیســی رییس 
جمهــوری ایــران در تماس تلفنــی امانوئل 
ماکرون رییس جمهوری فرانســه اعلام کرد: 
ما با مذاکره مفیــد مخالفتی نداریم اما برنامه 
و نتیجه مذاکــره باید لغو تحریم ها علیه ایران 

باشد، مذاکره برای مذاکره بی فایده است.
حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه 
ایران نیز در جمع ســفرا و روسای نمایندگان 
خارجــی مقیم تهــران با بیــان اینکه دولت 
ســیزدهم مذاکره را یک ابزار موثر دیپلماسی 
می داند، گفت: ما به هیچ وجه از مذاکره فاصله 

نخواهیم گرفت.

آمریکا دنبال ازسرگیری مذاکرات وین است

پالس مثبت واشنگتن درباره بازگشت متقابل به برجام

فارن پالیسی بررسی کرد

دردسر طالبان برای اسلام آباد

ســلطه طالبان بر کابل که یــک پیروزی برای 
تشکیلات سیاسی پاکستان به شمار می رود چه بسا 
برای مردم پاکســتان به یک تراژدی تبدیل شود. 
نگرانی هــای فزاینده ای دربــاره پیامدهای امنیتی 
تشکیل یک امارت اســلامی در همسایگی وجود 
دارد. به عــلاوه صدای طرفــداران حاکمیت کامل 
شریعت در پاکستان با پیروی از طالبان بلندتر هم 

خواهد شد.
چندیــن دهه فعالیــت برای اســلامی کردن 
پاکســتان شمار بســیاری از مردم این کشور را به 
سوی دیدگاه های  مذهبی سوق داده و آداب و رسوم 

اجتماعی یک جامعه دارای تنوع فرهنگی را تغییر 
داده اســت. با برقراری نوعی خاص از اسلام گرایی 
در افغانستان توســط طالبان، پاکستان نیز ناگزیر 

افراطی تر خواهد شد. 
امیر رعنا، تحلیلگر مســائل امنیتی پاکســتان 
می گوید هرچه بیشــتر پاکســتانی ها در پی الهام 
گرفتن از طالبان باشند مقابله با تبلیغات برای کشور 
و جامعه اسلامی، دشوارتر خواهد شد. »طالبان تنها 
منبع الهام بخش برای جوانان ســردرگم پاکستانی 
خواهد بود. احزاب سیاســی این پیروزی را جشن 
می گیرند. این روند پاکســتان را بیشتر طالبانیزه 

می کند. محبوبیت فزاینده طالبان همچنین باعث 
خواهد شــد تا ســایر فرقه ها )فرقه های غیرسنی( 
احساس ناامنی کنند. این فشارها می تواند تنش های 
بین فرقه ها را گسترش دهد« و باعث افزایش تعصب 

و ناشکیبایی در کل جامعه شود.
به علاوه، برخی نشــانه ها حاکی از آن است که 
طالبــان در پیــروی از فرامین حامی اصلی شــان 
یعنی پاکســتان مطابق انتظارات اســلام آباد عمل 
نخواهند کرد، دســت کم برای اینکه در برابر مردم 
افغانستان تظاهر به استقلال و عدم وابستگی کنند. 
پاکستان در افغانستان به شدت منفور است و طالبان 
هوشــیارانه تلاش می کند که در چشم مردم این 

کشور دست نشانده اسلام  آباد به نظر نرسد. 
طالبــان همچنیــن در تامین برخــی منافع 
امنیتی پاکستان از جمله پایان دادن به حمایت از 
تروریست های ضدپاکستان و تحویل دادن این افراد 
به اسلام آباد خودداری می کنند. یک رهبر طالبان در 
کابل به شرط فاش نشدن نامش به فارین پالیسی 
گفت: »ما عروسک های خیمه  شب بازی پاکستان 

نیستیم. ما مستقل هستیم«.

خطــر دیگر برای اســلام آباد، تقویــت طالبان 
پاکستان به واسطه پیروزی طالبان افغانستان است. 
طبق گزارش اخیر شــورای امنیت ســازمان ملل، 
طالبان افغانستان و طالبان پاکستان »درست همانند 
گذشــته روابط خود را ادامه می دهند«. مشاهدات 
پایشگران سازمان ملل حاکی از آن است که طالبان 
پاکستان در جنگ اخیر به طالبان افغانستان در برابر 
نیروهای دولت افغان کمک های نظامی ارائه کردند.  
افراســیاب خطاک، یک رهبر پشتون و روشنفکر 
پاکستانی، گفت: »دولت پاکستان همواره دولت های 
منتخب افغانستان را به حمایت از طالبان پاکستان 
متهم می کرد، در حالی که طالبان پاکستان در کنار 
طالبان افغان )با دولت این کشور( جنگید. این نشان 
می دهد که دولت پنهان ما چه سیاســت غلطی را 

دنبال کرده است«.
به گفته خطاک دلیل اصلی حمایت و حفاظت 
از طالبان این بود که افغانســتان به کشوری تحت 
الحمایه تبدیل شــود و رهبری آن هویت مذهبی 
را بر هویت قومی ترجیح دهد و در وهله نخســت 
خود را مسلمان بداند، نه افغان. »سیاست پاکستان 

این بود که از طاللبان برای ساختارشکنی در هویت 
افغانســتان اســتفاده کند و هر چیزی را که نماد 
افغانستان بود از بین ببرد«. با گذشت زمان، طالبان 
به خوی استثمارگری  حامیان پاکستانی  خودشان 
پــی برده اند. طالبــان می داند که پاکســتان اهرم 
اقتصادی بزرگی در افغانستان محصور در خشکی 
دارد، اما اکنون در فرایند تثبیت قدرتشــان چه بسا 
بخواهند از طالبان پاکستان به عنوان اهرمی علیه 
اربابانشان استفاده کنند، کسانی که به طالبان پناه 
دادند اما با بسیاری از رهبران آنها بدرفتاری کردند.

لیبرال های پاکستان به مقاومت در برابر طالبانیزه 
شدن پاکستان ادامه خواهند داد، هرچند آنها اکنون 
در ضعیف ترین موضع چنــد دهه اخیر قرار دارند، 
بنابراین ممکن است این مساله برای دولت پنهان 
پاکستان اهمیتی نداشته باشد. با این حال، بازگشت 
طالبان می تواند برای دولت پنهان پاکستان هم یک 
پیروزی پرهزینه و آســیب زا باشد. ایده هایی که به 
شکل گیری طالبان انجامید اکنون دامنگیر پایه  های 
دولتی شده است که تصور می شد به واسطه طالبان 

از آن حمایت می شود.

دکتر شهریار طاهرپور با تاکید بر لزوم انجام اکتشافات بیشتر خبر داد

آمادگی شرکت MMTE برای طراحی، 
مهندسی، تامین کالا و تجهیزات و اجرای 

پروژه های آهنی و غیرآهنی در سراسر کشور

شــرکت »مهندســی فن آور معادن و فلزات« 
)MMTE( از آمادگی خود برای طراحی، مهندسی، 
تامیــن کالا و تجهیزات و اجرای پروژه های فلزی و 
معدنی )آهنی و غیرآهنی( در سراسر کشور خبر داد. 
   MMTEدکتر شهریار طاهرپور، مدیرعامل شرکت
ضمن تشــریح دو دهه فعالیت این شرکت، گفت: 
در ابتدای انقلاب سه واحد فولاد اهواز، بندرعباس 
و ذوب آهن وجود داشــت که در واحد اهواز از سه 
تکنولوژی مختلف استفاده می شد، ولی در نهایت به 
دلیل برتری تکنولوژی میدرکس کارخانه ها به سمت 
اســتفاده از این تکنولوژی روی آوردند که سرانجام 
واحدهای آهن  اســفنجی بندرعبــاس به اصفهان 

منتقل و شرکت فولاد مبارکه شکل گرفت.
وی افزود: واحدهای آهن  اسفنجی فولادمبارکه 
۶۰۰ هــزار تن و ظرفیت واحدهای اهواز ۴۰۰ هزار 
تن بود که با هماهنگــی مدیران عامل وقت این دو 
شــرکت، ظرفیت واحدهای اهواز به ۸۰۰ هزار تن 
ارتقا یافت و سپس شرکت جدیدالتاسیسی که این 

کار بزرگ مهندسی را انجام داد، MMTE   بود.
طاهرپور با اشــاره به اینکه این شرکت تاکنون 
بالغ بر ۱۵ پروژه آهن اســفنجی اجرا کرده که طی 
آن حدود ۱۶ میلیون تن به ظرفیت فولاد کشــور 
افزوده است، گفت: در قسمت فولادسازی دو پروژه 
و در بخش گندله ســازی نیز یک پروژه با موفقیت 
به سرانجام رســیده اند، ضمن  آنکه در حال حاضر 
نیــز چند پروژه از جمله پروژه »احیا زمزم۳« فولاد 
خوزســتان به ظرفیت ۱/۸ میلیون تن که طی دو 
ســال آینده به تولید می رسد، پروژه فولاد میانه به 
ظرفیت یک میلیون تن که آن هم در سال آینده به 
بهره برداری خواهد رسید، پروژه آهن اسفنجی طوبی 
در سیرجان )توسعه آهن و فولاد گل گهر( با ظرفیت 
۱/۸ میلیون تن که قرارداد آن اخیراً منعقد شده و 

نیز پروژه ۸۰۰ هزار تنی آهن اسفنجی جهان فولاد 
ســیرجان که خریدهای آن در حال انجام است از 
جمله مهم ترین پروژه های در دســت اقدام به شمار 
می رود. شایان ذکر اســت، حاصل فعالیت های یاد 
شده رساندن میزان بومی سازی تولید آهن اسفنجی 
از ۲۰ درصد دو دهه پیش به ۸۰ درصد فعلی است 
که به زعــم مدیرعامل شــرکتMMTE  کاری 
سترگ در عرصه تولید کشور به شمار می رود، این 
در حالی اســت که با ادامه ایــن روند میزان درصد 
وابستگی به تجهیزات خارجی طی سال های آینده 

به پنج درصد خواهد رسید.

از  برخــی   MMTE شــرکت   مدیرعامــل 
برنامه های این شــرکت برای ارتقاء تکنولوژی و نیز 
کاهش گازهای گلخانه ای Co ۲را که در رشد این 
صنعت تاثیر به ســزایی دارد مورد اشاره قرار داد و 
افزود: در جهان امروز به جای Co در پروســه احیا 
از H ۲اســتفاده می شــود که تحول بسیار بزرگی 
است و ما هم باید در این زمینه تلاش کنیم. به هر 
حال MMTE با برخورداری از ۵۰۰ نفر پرسنل و 
عمدتاً نیروی مهندسی فعال، دارای پتانسیل بسیار 
بالایی است که می تواند نقش پیشرو در این زمینه 
داشته باشــد. وی با اعلام این که رسیدن به اهداف 

بزرگ و تکنولوژی های پیشرفته نیاز به حمایت مالی 
شرکت های بزرگ فولادی در کشــور دارد و عملًا 
بدون حمایت آنها نمی توان به این گونه موفقیت ها 
دست یافت، معتقد است که دولت باید با استفاده از 
ابزار و قدرت خود، فشار لازم در راستای استفاده از 
تکنولوژی های جدید و الزام به پرداخت هزینه های 
توســعه را به فعالان و شرکت های بزرگ و متوسط 
وارد ســازد. طاهرپــور افزود: MMTE شــرکتی 
»تکنولوژی  محور« و دارای پتانسیل و تجربه بسیار 
بالاست که در صورت حمایت و تامین مالی نهادهای 
مســئول از جمله وزارت صمــت، می تواند بخش 
عمده ای از نیاز این بخش از صنعت را مرتفع سازد.

مدیرعامــل شــرکت MMTE در پاســخ به 
این ســوال که آیا این شــرکت قصد ورود به دیگر 
حوزه هــای صنایع فلــزی و معدنی را نیــز دارد یا 
خیر، گفت: طبق اساســنامه، فعالیت این شرکت 
منوط به صنعت فولاد نیست و لذا می تواند با جذب 
تکنولوژی هــای جدید در دیگــر بخش ها از جمله 
فلزات نادر، فرآوری باطله های کارخانجات فولادی، 
پرعیارسازی ســنگ آهن های کم عیار و… فعالیت 

نماید. 
وی افزود: صنعت فولاد نباید طبق برنامه قبلی 
صرفاً بر روی ۵۵ میلیون تن متمرکز شود زیرا این 
بخش از صنعت از توان رسیدن به ۵۰ تا ۸۰ میلیون 
تن دیگر آهن اسفنجی برخوردار است که این میزان 
اســفنجی به ۱۶۰ میلیون تن سنگ آهن نیاز دارد، 
ضمن  آنکــه در حال حاضر ۳/۳ میلیارد تن ذخیره 
ســنگ آهن در کشــور وجود دارد که کفاف ۱۵ تا 
۱۸ ســال آینده را خواهد داد. بنابراین، لازم است 
کار بســیار بزرگی بر روی اکتشــاف صورت گیرد، 
موضوعی که امروز جزء بزرگترین معضلات معدنی 
کشور محسوب می شود. به گفته او، در حال حاضر 
فقط ۸ درصد مساحت کشور اکتشاف شده و این در 
حالی است که اکتشافات عمقی چندانی نیز صورت 
نگرفته اســت که باید ســازمان های متولی مانند 
ایمیدرو با سرعت بخشیدن به موضوع در کم ترین 

زمان ممکن اقدام به انجام آن نمایند.
طاهرپــور با تاکید بــر اینکه دولــت نباید در 
قیمت گذاری محصولات معدنی دخالت کند و باید 
زمینه سودآوری برای سرمایه گذاران با هدف ایجاد 
انگیزه بیشتر را فراهم سازد، اظهار امیدواری کرد که 
با برنامه ریزی های گسترده تر فضا برای تولید بیشتر 
آهن اســفنجی مهیا گردد. شــایان ذکر است، این 
شــرکت جمعاً حدود ۵۰۰ نفر پرسنل و دارای سه 
شرکت زیرمجموعه فعال از جمله شرکت فولادکار 
الوند )ساخت تجهیزات(، مدائن )ساخت تجهیزات 

برقی( و شرکت آریا حدید )نصب و سیویل( است.

  MMTE شرکتی »تکنولوژی  محور« 
و دارای پتانسیل و تجربه بسیار بالاست 
که در صورت حمایــت و تامین مالی 
نهادهــای مســئول از جملــه وزارت 
صمت، می تواند بخش عمده ای از نیاز 
ایــن بخش از صنعت را مرتفع ســازد.


